
 
Embassy of the United States of America 
Khartoum, Sudan 
September 17, 2008 

 
 
I want to welcome you all to the Ramadan Iftar of the U.S. Embassy in Khartoum.  We 
want to wish all the Muslims of Sudan a blessed Ramadan. 
 
We especially send out a greeting to the many Muslims who are employees of the U.S. 
Embassy in Sudan.  We think also of those who are suffering, such as the innocent people 
of Jebel Marra, of Kalma Camp, and Zamzam Camp in Darfur, who mourn the innocent 
lives taken from them so cruelly.  They deserve justice for their loss.  They deserve our 
solidarity and respect. 
 
Ramadan is the “season of goodness” and our thoughts turn to the many challenges facing 
this great country and this good people.  Surely, this is the time for bold decisive action to 
put an end to the tragedies of the past.  This is the time for maximum efforts to bring peace, 
stability, and true reconciliation to Darfur, in Kordofan, and Abyei and to see the CPA fully 
implemented in a spirit of harmony and good will.  The Government of Sudan should not 
shrink back from breaking the cycle of violence and hatred once and for all.   
 
The United States supports all initiatives which seek to bring peace to Darfur and to all of 
Sudan.  What is important to us is less the origin of these initiatives but the tangible results 
of them, as they must be translated urgently to improved conditions on the ground for the 
people of Darfur.  We will be watching closely and will play a constructive part in any such 
effort.  Thank you very much.    
 
 

آما نود أن نعرب عن . أود أن أرحب بكم جميعا في الإفطار الرمضاني للسفارة الأميرآية بالخرطوم
  . تمنياتنا لكل المسلمين في السودان بأن يكون رمضانا مبارآا عليهم

  
فإننا نفكر . وإننا إذ نوجه تحية خاصة للمسلمين الكثيرين العاملين بالسفارة الأميرآية في السودان

لذين يعانون من الأناس الأبرياء أمثال سكان جبل مرة ومعسكريْ آلمة وزمزم في أيضا في ا
إنهم يستحقون أن . دارفور، الحزانى على الأرواح البريئة التي سُلبت منهم بمنتهى القسوة والوحشية

  . وإنهم يستحقون منا الاحترام والتضامن معهم. تتحقق لهم العدالة فيمن فقدوهم
  

وإننا نتوجه بعقولنا إلى التحديات العديدة التي تواجه هذا البلد ". م الخيراتموس"إن رمضان هو 
وبالتأآيد فإن الوقت الراهن هو أوان اتخاذ إجراءات حاسمة وجريئة من . العظيم وهذا الشعب الطيب

من أجل تحقيق السلام وهذا هو أوان بذل أقصى الجهود . أجل وضع حد لإنهاء مآسي الماضي
والاستقرار والمصالحة الحقيقية في دارفور وآردفان وأبيي، ولنشهد التحقيق الكامل لاتفاقية السلام 

إنه ينبغي على حكومة السودان ألا تتراجع عن آسر دائرة . الشامل بروح من التناغم والنوايا الحسنة
  . العنف والكراهية دفعة واحدة وإلى الأبد

  
وما . ت المتحدة تدعم آل المبادرات الساعية إلى تحقيق السلام في دارفور وفي السودان آلهإن الولايا

إذ أنه من المهم . يهمنا هو النتائج الحقيقية والملموسة التي تسفر عنها تلك المبادرات، وليس مصدرها
وإننا . أن تُترجم بصورة عاجلة إلى تحسن في الأحوال على أرض الواقع بالنسبة لسكان دارفور

  .     ورمضان آريم... شكرا جزيلا لكم . سنتابع عن آثب ، آما سنقوم بدور بناء في مثل تلك الجهود
 


